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§ 1
Val av justerare och godkännande av dagordning 
Ordföranden Benjamin Dousa (M) förklarade mötet för öppnat.
 
Benjamin Dousa (M) och Elvir Kazinic (S) fick i uppdrag att justera 
dagens protokoll. Justeringen äger rum den 26 november 2019. 
Paragrafen 14 justerades omedelbart den 19 november 2019.
 
Mötet ajournerades mellan klockan 18:00-19:15 för allmänhetens 
frågestund.
 
Dagordningen godkändes med ändringen att ärende 3 samt 5 utgår.
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§ 2
Anmälan av föregående protokoll 

Beslut 
Anmälan lades till handlingarna.

Ärendet
Anmäldes att protokollet från stadsdelsnämndens sammanträde den 
24 oktober justerades den 31 oktober.
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§ 3
Borttagen på grund av sekretess 
RK 2019/491
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§ 4
Borttagen på grund av sekretess 
RK 2019/563
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§ 5
Borttagen på grund av sekretess 
2019/000019
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§ 6
Borttagen på grund av sekretess 
Dnr 8.2.1-12743/2018-20
RK 2019/439
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§ 7
Borttagen på grund av sekretess 
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§ 8
Borttagen på grund av sekretess 
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§ 9
Anmälan av sociala delegationens protokoll 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 30 oktober, 
den 7 november och den 13 november 2019.
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§ 10
Förvaltningens och nämndens information och frågor 
Stadsdelsdirektören Susanne Leinsköld lämnade följande 
information till stadsdelsnämnden samt besvarade frågor som 
uppstod:
 

 De kommunala vakterna kommer att starta sin verksamhet i 
Rinkeby centrum och Husby centrum under vecka 47. 
Förvaltningens intention är att vakterna kommer att bjudas 
in för att träffa nämnden framöver.
Fråga från ledamoten Aleks Sakala (M): Vem samordnar 
deras arbete?
Svar från stadsdelsdirektören: De arbetsleds av polis och 
stadsledningskontoret koordinerar de kommunala vakterna.
Fråga från ersättaren Veronica Stiernborg (V): Hur ser 
könsfördelningen ut bland vakterna?
Svar från stadsdelsdirektören: Direktören hänvisade 
frågan till den kommande träffen med de kommunala 
vakterna.
Fråga från ersättaren Helena Orrevad (MP): Hur kommer 
arbetet med att bekämpa drogförsäljningen att fungera? Idag 
flyttas försäljningen till nya platser när kameror sätts upp på 
tidigare säljplatser.
Svar från stadsdelsdirektören: Det blir svårare för dem som 
säljer droger att hitta nya platser för sin olagliga verksamhet, 
men det finns ändå en viss problematik fortfarande. I och 
med nya samverkansöverenskommelsen med polisen 
kommer ett arbete att utvecklas kring otrygga och 
brottstyngda platser.
 

 Personal på ungdomsgårdarna har fått utbildning om 
Mentors in violence prevention (MVP) som ska ge 
dem bättre verktyg i sitt arbete med ungdomarna. 
Utbildningen handlade om att lära ungdomar att se 
varningstecken hos andra ungdomar som mår dåligt eller att 
se hur olika typer av bemötanden påverkar sin omgivning.
Fråga från ledamoten Kyllikki Iroegbu (S): Hur har 
utbildningen gått till? Vände den sig till ungdomarna?
Svar från stadsdelsdirektören: Utbildningen var för 
personalen. Personalen ska sedan i sin tur utbilda 
ungdomarna för att lära dem att stödja varandra på ett bättre 
sätt.
 

 Avdelningschefen Ingrid Brännström informerade om det 
som har stått om Olivia omsorgs i media. Rinkeby-Kista 
stadsdelsförvaltning har lagt ut viss verksamhet för 
gruppbostäder på entreprenad där Olivia omsorg driver 
verksamheten. Verksamheten har gjort en lex Sarah-
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anmälan. Nämnden kommer att få ta del av utredningen.
 

 Ny överenskommelse är framtagen för barn i behov av 
särskilt stöd. Överenskommelsen innefattar Spånga-Tensta 
stadsdelsförvaltning, Region Stockholm, 
utbildningsförvaltningen och Framtid Stockholm. Medel har 
sökts av Storsthlm för att förankra och sprida den 
överenskommelsen.
 

 Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltnings sociala insatsgrupp 
(SIG) ställde ut på kvalitetsmässan i Göteborg tillsammans 
med andra verksamheter som Stockholms stad ville visa 
upp. Samverkan med sociala insatsgruppen i Spånga-Tensta 
stadsdelsförvaltning, stadsledningskontoret, 
socialförvaltningen, polisen och kriminalvården om 
SIG/avhopparverksamhet har intensifierat.
 

 Förvaltningens annonsering i lokaltidningen för datum och 
tid för nämndsammanträdet skickades in för sent. Annonsen 
publicerades i lokalpressen på samma dag som 
nämndsammanträdet. Det berodde på att sammanträdet i 
vanliga fall är på torsdagar, men nu ägde rum på en tisdag.
 

 Fråga från ledamoten Kerstin Aggefors (S): Vad menas med 
begreppet "stockholmsbarn" i månadsrapporten?
Svar från stadsdelsdirektören: Förvaltningen tar med sig 
frågan och återkommer.
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§ 11
Inkomna medborgarförslag 
Förvaltningen rapporterade att inga medborgarförslag hade 
inkommit inför dagens sammanträde.
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§ 12
Månadsrapport - oktober 2019 
RK 2019/575

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner månadsrapporten för oktober 2019.

Sammanfattning av ärendet 
Förvaltningen prognostiserar en budget i balans efter planerade 
åtgärder och resultatdispositioner. De åtgärder som beslutas i 
verksamhetsplanen följs. Djupare analyser och mer utförliga 
kommentarer återfinns i tertialrapporter och verksamhetsberättelse.

Ärendets beredning
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 
tjänteutlåtande daterat 2019-11-12.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
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§ 13
Trygghetsstrategi Järva - Rinkeby-Kista 2020-2025 
RK 2019/466

Beslut 
Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd beslutar att anta trygghetsstrategin 
för Järva 2020-2025.

Sammanfattning av ärendet 
Förvaltningen fick i uppdrag i tertial 2019 att ta fram en 
trygghetsstrategi i samverkan med Spånga-Tensta 
stadsdelsförvaltning och med stöd av stadsledningskontoret. Syftet 
är att skapa en gemensam riktning för det brottsförebyggande och 
trygghetsskapande arbetet under åren 2020-2025. Strategin ska 
säkerställa att arbetet sker strukturerat och utifrån ett långsiktigt, 
hållbart perspektiv och i enlighet med stadens viljeinriktning.

I trygghetsstrategin föreslås två inriktningar av strategisk betydelse 
och fyra arbetssätt som ska vara vägledande för strategins 
genomförande. Fokus för de strategiska inriktningarna är social 
respektive situationell prevention. Arbetssätt som ska vara 
vägledande för strategins genomförande är samverkan, delaktighet 
och förtroende, systematiskt och kunskapsbaserat arbete samt 
innovativt förhållningssätt.

Förslaget är att arbetet samordnas med Spånga-Tensta 
stadsdelsförvaltning genom en gemensam styrgrupp och en 
gemensam beredningsgrupp. I dessa grupper kommer relevanta 
samverkanspartners bjudas in att delta. Berörda verksamheter 
ansvarar för att beslutade åtgärder genomförs. Dessutom föreslås att 
arbetet integreras i stadens system för ledning och uppföljning av 
verksamhet och ekonomi (ILS).

Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden antar trygghetsstrategin 
enligt bilaga 1.

Ärendets beredning
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2019-09-17.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
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Särskilt uttalande 1
Vice ordföranden Elvir Kazinic m.fl. (S) anmälde ett särsklit 
uttalande enligt följande:

Den nu föreslagna trygghetsstrategin för Järva är till stor del en 
beskrivning av den arbetsmodell som redan tillämpas i Rinkeby-
Kista. De två strategiska inriktningarna som anges är social 
respektive situationell prevention.

Arbetssätt som ska vara vägledande för genomförandet är 
samverkan, delaktighet och förtroende, systematiskt och 
kunskapsbaserat arbete samt innovativt förhållningssätt. För att 
detta ska vara framgångsrikt krävs ett nära och omfattande 
samarbete med civilsamhället. Det innebär en omfattande 
samverkan med bl.a. föreningslivet genom exempelvis IOP och 
föreningsbidrag. När det gäller samverkan med övriga nationella, 
regionala och kommunala förvaltningar samt företag krävs att dessa 
under den period strategin omfattar tilldelas tillräckliga resurser för 
att kunna medverka i erforderliga aktiviteter.

Särskilt uttalande 2
Ledamoten Niklas Thorén m.fl. (V) anmälde ett särsklit uttalande 
enligt följande:

Trygghetsarbetet är en prioriterad uppgift och ska bedrivas genom 
förebyggande systematiskt säkerhetsarbete, socialt arbete, riktade 
insatser och trygghetsskapande åtgärder i den fysiska miljön. En 
trygghetsstrategi som byts varje mandatperiod blir i stort sett 
verkningslös i arbetet med att styra stadens långsiktiga utveckling 
av trygghetsarbete. Om en trygghetsstrategi ska stå sig över 
politiska majoritetsskiften krävs ett annat grepp än att av 
maktpolitiska skäl revidera en trygghetsstrategi som endast verkat i 
några få år. Staden och stockholmarna tjänar inte på att majoriteten 
av prestigeskäl undergräver syftet med ett långsiktigt 
trygghetsskapande arbete, och vi vet inte ens om en reviderad 
trygghetsstrategi kommer att kombineras med gedigna 
kunskapsbaserade strategier som i färdplanen. Det svåra är inte att 
formulera framtidsdrömmar, utan vad som krävs är faktabaserade 
strategier som leder framåt.
Vänsterpartiet välkomnar det framtagna trygghetsstrategi i 
samverkan med Spånga-Tensta stadsdelsnämnd. Den framtagna 
trygghetsstrategin innehåller många bra välbehövliga insatser för att 
öka samverkan mellan Rinkeby-Kista och Spånga-Tensta 
stadsdelsområden för att skapa en trygg Järva. Vi anser dock att 
samverkan mellan Rinkeby-Kista och Spånga-Tensta också behövs 
komma till eller behöver utvecklas inom andra områden så som 
åtgärder mot trångboddhet. Allt fler familjer i Järva område bor 
trångt och inte sällan med osäkra boendeförhållanden. 
Trångboddheten skapar en dålig miljö för läxor och läsning, bidrar 
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till spänningar och konflikter inom familjen och leder till att många 
barn och unga istället vistas i offentliga miljöer utan vuxen närvaro. 
Stadens bostadspolitik måste därför syfta till att skapa fler 
hyresrätter med överkomliga hyror och bygga större lägenheter i 
områden där många bor trångt. Forskning har visat att 
socioekonomiska förhållanden, brottslighet och otrygghet hänger 
samman med tillit inom bostadsområdet. Ett utsatt område präglas 
av sociala risker såsom lägre socioekonomiska förhållanden, etnisk 
segregation och ungdomar som marginaliseras och känner stark 
alienation i förhållande till samhället. Av dessa utkristalliseras i 
flera bostadsområden en mindre grupp tonårspojkar eller unga män 
som ser kriminalitet som ett alternativ.
Då trygghet går att relatera till rätten till arbete, anser Vänsterpartiet 
att nämndens ansvarsområde när det kommer till feriearbete borde 
prioriteras och ingå i trygghetsstrategin. Nämnden ska kunna 
garantera att alla ungdomar som söker feriearbete ska få ett. Rätten 
till arbete för unga vuxna bör prioriteras, då de som lockas in i den 
kriminella miljön oftast står utanför arbetsmarknaden.
Ökat stöd till ungdomsgårdar, fältarbetare, nattvandrare bör lyftas, 
då dessa vuxna är de som skapar relationer och kan vara 
uppsökande bland de som riskerar att hamna i en kriminell livsstil. 
Vänsterpartiet anser att detta ska prioriteras, och att alla förslag i 
trygghetsstrategin om kapabla väktare och olika bevakningssystem 
som exempelvis övervakningskameror ska strykas.
Styrgruppen som föreslås i förslaget för trygghetsstrategi bör även 
ta in yrkesgrupper så som fältare.
Vänsterpartiet anser att det saknas en viktig del i strategi så som 
förstärkning av kvinnornas roll i lokalsamhället. Både Staden och 
stadsdelarna måste börja se kvinnorna som en resurs i arbetet mot 
skjutningar och gängkriminalitet. Inte minst mammorna kan spela 
en avgörande roll för att stoppa rekryteringen av barn och unga till 
kriminella miljöer och få gängkriminella att lägga ner sina vapen. 
Stödet till kvinnors egen organisering måste öka och mammorna 
göras direkt delaktiga i utformningen av insatser som stadsdelarna 
sätter in i områden som är drabbade av det dödliga våldet. Samtidigt 
måste fler samlingsplatser för kvinnor skapas i den offentliga 
miljön.
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§ 14
Revidering Stockholms stads Vision 2040 - 
Möjligheternas Stockholm 
Svar på remiss från kommunstyrelsen
RK 2019/447

Beslut 
1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.
2. Omedelbar justering.

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat en reviderad version av stadens 
vision, Vision 2040 – Möjligheternas Stockholm. Behovet av att 
revidera visionen kommer sig av att förutsättningarna för 
Stockholm och för dess kommunala verksamhet förändrats snabbt. 
Den reviderade visionen ska bidra till en långsiktigt hållbar 
utveckling i Stockholm som möter samhällsutmaningarna och 
skapar innovation, tillväxt och attraktionskraft. Visionen ska 
möjliggöra att staden och dess verksamheter utvecklas socialt, 
ekonomiskt och ekologiskt hållbart.

Förvaltningen är positiv till den reviderade visionen och håller med 
om att visioner behöver anpassas till en omvärld som ständigt är i 
förändring. Förvaltningen har dock flera synpunkter och förslag på 
visionen, bland annat gällande visionens ytterstadsperspektiv, 
vikten av samverkan och behovet av genomtänkt stadsplanering.

Sammanfattningsvis anser förvaltningen att visionen har ett tydligt 
helhetsperspektiv och att den väl fyller sitt syfte som överordnat 
långsiktigt styrdokument. Förvaltningen anser att det gjorts bra 
avvägningar mellan fokusområden och målsättningar och att de 
viktigaste omvärldsförutsättningarna har fångats.

Ärendets beredning
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2019-10-21.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Vice orföranden Elvir Kazinic m.fl. (S) lämnade ett förslag till 
beslut och föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 
förslaget.

Ledamoten Niklas Thorén m.fl. (V) lämnade ett förslag till beslut 
och föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med förslaget.
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Beslutsgång
Orföranden Benjamin Dousa (M) ställde de olika förslagen mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag.

Reservationer 1
Vice orföranden Elvir Kazinic m.fl. (S) reserverade sig mot 
nämndens beslut till förmån för eget förslag enligt följande:

Att avslå förvaltningens förslag till svar och i stället anföra följande 
som svar:

Inledningsvis vill vi konstatera att antagande av nya visioner vart 
fjärde år riskerar innebära att långsiktigheten och tilltron till 
färdriktningen blir begränsad. Vision 2030 fungerade som vision för 
staden i närmare 8 år. Det finns mycket som talar för att Vision 
2040 – Ett Stockholm för alla skulle ha tillåtits att verka 
motsvarande tid för att garantera långsiktighet och kontinuitet i 
stadens verksamheter.

Med detta sagt bör det finnas starka skäl om man ändå väljer att 
revidera en vision som stadens verksamheter framgångsrikt jobbat 
för. De starka skälen går knappast att utläsa av ärendet utan får 
snarare ses i ljuset av att den dåvarande borgerliga oppositionen, vid 
antagandet av Ett Stockholm för alla, uttalade ambitionen att 
upphäva visionen vid ett maktskifte.

Det formella skälet för att vilja upphäva visionen var uppfattningen 
att den förankrats för dåligt. När samma borgerliga opposition nu i 
majoritet presenterar ett förslag till ny vision är det ett dokument 
som på intet sätt processats tillsammans med några andra aktörer 
utanför rotlarnas och stadsledningskontorets slutna värld (än 
möjligtvis med undantag av en utvald reklambyrå). Hade de 
borgerliga partierna menat allvar med sin uppfattning från tidigare 
behandling skulle ärendet ha hanterats annorlunda.

Med det sagt är det varje majoritets möjlighet att föreslå en ändring 
av visionen. I detta fall väljer den borgerliga majoriteten att 
medvetet distansera sig från målet - Ett Stockholm för alla. Det är 
begripligt sett till den förda politiken. När hyresrätter säljs ut och 
färre bostäder produceras och när skatten sänks på bekostnad av 
skolans, omsorgens och kulturens förutsättningar så kan man inte 
självklart utgå från att det upplevs som steg på vägen mot en stad 
för alla.

Även om vi i grunden uppskattar och instämmer med de delar, som 
i stort överensstämmer med den gällande visionen, och som strävar 
efter att Stockholm ska vara en öppen stad där alla kan vara den de 
är, så tycker vi att det finns stora problem med det förslag som nu 
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remitterats.

I grunden handlar det om att diskrepansen mellan det som står i 
visionen och det som nu är den faktiska politiken är alltför stor.

Låt oss bara peka på några tydliga illustrationer.
 Stockholm ska vara en av världens tryggaste städer. Det är 

naturligtvis en gemensam målsättning för oss alla. I 
verkligheten har dock antalet skjutningar aldrig varit så högt 
som nu och samtidigt minskas resurserna till förebyggande 
arbete.

 I Stockholm känner invånarna sig delaktiga och har 
inflytande. Det vill vi alla – men det är i skarp kontrast mot 
den borgerliga majoritetens beslut att avlöva 
stadsdelsnämnderna på ekonomiska resurser för lokal 
demokrati.

 Stadens förskolor och skolor är väl ansedda och håller en 
hög kvalitet. Även här ett mål som vi alla delar men som 
knappast blir verklighet av en underfinansierad budget som 
gör att utbildningsförvaltningen samt flertalet skolor och 
förskolor går med underskott.

 Stockholm har en välfungerande arbetsmarknad som skapar 
en hög sysselsättning. Så viktigt, men just nu är 
utvecklingen den motsatta. Minskade ambitioner för 
arbetsmarknads- och utbildningspolitik gör att antalet 
personer i behov av försörjningsstöd på grund av 
arbetslöshet har ökat årets alla månader.

 Ett aktivt tillgänglighetsarbete och ändamålsenligt stöd 
skapar förutsättningar för personer med 
funktionsnedsättning att delta fullt ut. Det borde vara en 
självklarhet men samtidigt översvämmas staden av 
elsparkcyklar som hindrar framkomlighet och omsorgen om 
personer med funktionsnedsättning fick 2019 den lägsta 
uppräkningen på åtskilliga år.

 Yrkeskunnandet hos alla de som arbetar inom välfärden tas 
tillvara och är en utgångspunkt för allt kvalitetsarbete. Det 
kunde man ju önska men i själva verket har åtskilliga förslag 
för tryggare anställningar för välfärdsarbetare avslagits 
under året och stadens personal- och jämställdhetsutskott har 
lagts ned.

 I det sociala arbetet finns tydligt fokus på det förebyggande 
arbetet och tidiga insatser. Jodå, om man bortser från att 
stadsdelarna fick 66 miljoner kronor mindre till barn, kultur 
och fritid vilket nu syns i många av de åtgärder som skapar 
förebyggande insatser.

 Stockholm är en äldrevänlig stad där äldres behov finns med 
i hela samhällsplaneringen vore ett bra mål om det inte vore 
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för att Micasa i verkligheten tvingats stoppa projekt för nya 
äldreboenden.

 En hög och kontinuerlig takt i stadsbyggandet skapar en 
välfungerande bostadsmarknad. Så var fallet under förra 
mandatperioden. Nu präglas den istället av halverade 
byggprognoser, drastiskt minskat antal bostäder i antagna 
detaljplaner och färre markanvisade lägenheter i så gott som 
alla kategorier.

 Det skapar en levande stad där alla barn och ungdomar 
erbjuds en trygg och inspirerande uppväxtmiljö med plats 
för lek, kreativitet och vila. Men inte om man bor i 
Skarpnäck och vill ta del av parklekarna. Flera är tills vidare 
stängda.

 I den täta och blandade staden är gång-, cykel- och 
kollektivtrafik de självklara valen. Förutsatt att trottoaren 
och gångbanan i framtiden blir skottad.

 Biblioteken är viktiga mötesplatser för kultur- och 
samhällsfrågor som främjar barns och ungas läslust och lust 
att lära. Nedstängda bibliotek, nedlagt bokkollo och inställda 
skolbesök talar ganska tydligt ett annat språk.

 Kulturskolan är tillgänglig och jämlik och når barn och unga 
i hela staden med en bred blandning av musik, dans, teater 
och konst. Bra målsättning. Lätt att dela. Men vägen dit är 
inte uppsagd personal, inställda kurser och anmälningskaos.

 Världens bästa skola finns på Järva, Skärholmen har den 
hippaste konsthallen i Norden, I Farsta trängs Sverigeeliten 
med de glada amatörerna i de ultramoderna 
idrottsanläggningarna. Tätheten bland restaurangerna i 
Hagsätra-Rågsved är svårslagen. Författarna till visionen 
pekar själva ut detta som drömmar. Det är bra att ha 
drömmar – men ska de bli verklighet behöver politiken 
drivas åt det hållet. Låt oss konstatera att nuvarande 
majoritet inte räknat upp den socioekonomiska ersättningen 
till förskolor på bland annat Järva, att anslagen till kultur 
minskats rekordmycket samt att den enda stora 
idrottsinvesteringen som gjorts återfinns i innerstaden och 
inte i ytterstaden. Vad staden gjort för restaurangutbudet i 
Rågsved vet vi faktiskt inte.

 Stadsdelar som växt samman. De tio utpekade sambanden är 
en viktig del av översiktsplaneringen. När det första, mellan 
Bromsten och Rinkeby, skulle realiseras stoppades det i 
stadsbyggnadsnämnden av den borgerliga majoriteten. Inga 
andra initiativ har ännu tagits för att realisera sambanden.

Listan på områden där de fina orden inte stämmer med vad som 
genomförts kunde varit längre. Det är inget fel att ha ambitioner 
som går utöver vad man hittills genomfört. Tvärtom är det en 
naturlig del av en vision som utvecklar staden på sikt. Om det, på 
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område efter område, däremot visar sig föras en politik som är 
motsatt de fina orden och när medborgarna upplever att visionen 
mer blir en reklambyråprodukt än ett styrande dokument för vad 
som händer i stadens verksamhet blir värdet av visionen lägre.

I sin reservation, när Stockholm antog visionen om Ett Stockholm 
för alla, anförde de borgerliga partierna att visionen för mycket 
fokuserade på stadens egna verksamheter och vad dessa skulle göra. 
Det förslag till vision som nu presenterats har tagit intryck av denna 
kritik och avstår nästan helt från att precisera vad stadens 
verksamheter ska göra för att uppnå önskelistan. Vi tror att det 
riskerar innebära en svagare måluppfyllelse och i förlängningen att 
det inte bidrar till möjligheternas Stockholm.

För att en vision för år 2040 skulle bli ett verkningsfullt instrument 
för det förändringsarbete som krävs för att skillnaderna mellan 
inner- och ytterstad i Stockholm ska minskas skulle ändringar i 
inriktningen av visionen krävas. Det gäller särskilt visionens 
ytterstadsperspektiv, vikten av samverkan och behovet av en 
genomtänkt stadsplanering.

Reservationer 2
Ledamoten Niklas Thorén m.fl. (V) reserverade sig mot nämndens 
beslut till förmån för eget förslag enligt följande:

Vi föreslår följande:
 

 Avstyrka Vision 2040 – Möjligheternas Stockholm
 Låta Vision 2040 – Ett Stockholm för alla och tillhörande 

Färdplanen för ett Stockholm för alla fortsätta vara stadens 
vision

 Därutöver anföra:

Vänsterpartiet anser att nuvarande Vision 2040 – Ett Stockholm för 
alla har kunskapsbaserade förutsättningar att tillsammans med 
Färdplanen för ett Stockholm för alla, som arbetades fram under 
förra mandatperioden, fungera utmärkt som måldokument även 
denna mandatperiod. Särskilt som inga andra argument än 
maktskiftet har framkommit som skäl för en revision av stadens 
vision.

En vision som byts varje mandatperiod blir i stort sett verkningslös i 
arbetet med att styra stadens långsiktiga utveckling. Om en vision 
ska stå sig över politiska majoritetsskiften krävs ett annat grepp än 
att av maktpolitiska skäl revidera en vision som endast verkat i 
några få år.

Staden och stockholmarna tjänar inte på att majoriteten av 
prestigeskäl undergräver syftet med ett långsiktigt visionsarbete, 
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och vi vet inte ens om en reviderad version kommer att kombineras 
med gedigna kunskapsbaserade strategier som i färdplanen. Det 
svåra är inte att formulera framtidsdrömmar, utan vad som krävs är 
faktabaserade strategier som leder framåt.

Vänsterpartiet vill istället bygga vidare på färdplanen som bygger 
på forskning och de gedigna kunskapsunderlag som togs fram inom 
ramen för Kommissionen för ett socialt hållbart Stockholm. 
Kommissionens uppdrag var att uppdraget att analysera skillnader i 
livsvillkor i staden och föreslå åtgärder för en jämlik och socialt 
hållbar utveckling på både lång och kort sikt. Genom att förkasta 
allt det grundläggande och forskningsbaserade arbete som gjordes 
går stadens miste om att utveckla strategier på medellång sikt, 
längre än varje årlig budget, för att utveckla staden på ett hållbart 
sätt. Färdplanen täcker redan många viktiga områden, men vi ser 
framöver ett behov av kompletteringar med nya kunskapsunderlag, 
exempelvis med frågor som rör vår äldre befolkning.
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§ 15
Satsa på ett litteraturhus 
Svar på remiss från kommunstyrelsen
RK 2019/364

Beslut 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat motion från Sissela Nordling 
Blanco och Madeleine Kaharascho Fridh (Fi) om att staden ska 
satsa på ett litteraturhus. Litteraturhus finns idag i flera storstäder 
och fungerar som mötesplatser. Skribenternas förslag är att 
litteraturhuset placeras i det renoverade Medborgarhuset på 
Medborgarplatsen.

Förvaltningen är positiv till att öppna ett litteraturhus men föreslår 
att litteraturhuset placeras i anknytning till eller ihop med befintliga 
kulturarenor. Förvaltningen ser också vinster i att inte centrera för 
många verksamheter till innerstaden eftersom en fördelning av 
verksamheter över hela staden bidrar till att sprida attraktivitet och 
stadskvalitéer jämnare bland stockholmarna. Genom en 
samlokalisering i ytterstaden kan litteraturhuset och befintliga 
arenor dra nytta av varandras verksamheter.

Ärendets beredning
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2019-10-09.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
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§ 16
Kulturhus i varje stadsdelsområde 
Svar på remiss från kommunstyrelsen
RK 2019/395

Beslut 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat en motion om kulturhus i varje 
stadsdelsområde från Olle Burell (S). Motionären beskriver att 
staden har ett rikt kulturliv som drivs av flera aktörer men att den 
växande staden behöver man stärka tillgången till platser för kultur. 
Därför vill Olle Burell (S) att staden utreder möjligheterna att i 
samverkan med civilsamhället utveckla ett koncept som leder till att 
det på sikt finns ett kulturhus.

Förvaltningen delar uppfattningen om samverkan behövs för att 
stärka kulturen och anser att ett kulturhus ytterligare kan öka 
tillgången på kultur för invånarna i stadsdelsområdet. Att öppna nya 
verksamheter är kostsamt och förvaltningen ser en risk i att medel 
går till att bekosta etablering och inte till att bekosta 
kulturaktiviteter. Vid uppdrag om nyetablering av kulturarenor delar 
förvaltningen skribentens åsikt om att det behövs en samlad strategi 
så att dessa risker kan minimeras.

Ärendets beredning
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2019-10-09.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
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§ 17
Motion om ökad trafiksäkerhet för oskyddade trafikanter 
Svar på remiss från kommunstyrelsen.
RK 2019/396

Beslut 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
Motionären Jan Valeskog (S) föreslår att kommunfullmäktige ska 
besluta att ta fram ett nytt trafiksäkerhetsprogram som ägnar särskilt 
fokus åt oskyddade trafikanter. Bakgrunden är att majoriteten av de 
som skadas i trafiken är oskyddade trafikanter.

Stadsdelsförvaltningen instämmer i att frågor som rör 
trafiksäkerheten för oskyddade trafikanter i Stockholmstrafiken är 
angelägna ur både trygghets- och tillgänglighetsperspektiv. När det 
gäller trafiksäkerheten på stadsdelsområdets vägar ligger det främst 
inom trafiknämndens ansvarsområde. Rinkeby-Kista 
stadsdelsnämnd har däremot rådighet över drift för stadsdelens 
parkvägar.

Förvaltningen arbetar aktivt med åtgärder för att förbättra 
trafiksituationen för de oskyddade trafikanterna, exempelvis genom 
att minska möjligheter till olovlig körning på parkvägar genom att 
uppföra bommar, pollare och farthinder. Under vinterhalvåret 
arbetar förvaltningen aktivt med att minska antalet halkolyckor för 
oskyddade trafikanter i stadsdelsområdet genom att i samband med 
snöröjning och moddplogning sanda gång- och cykelbanor.

Ärendets beredning
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2019-10-14.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Särskilt uttalande
Vice ordföranden Elvir Kazinic m.fl. (S) anmälde ett särskilt 
uttalande enligt följande:

Vi socialdemokrater instämmer i förvaltningens förslag till 
remissyttrande. Därutöver vill vi framföra att det vid framtagandet 
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av det nya trafiksäkerhetsprogrammet också behöver tas fram ett 
underlag som visar vilka faror som den starka trafiksepareringen 
som infördes vid byggandet av miljonprogramsstadsdelarna kan 
utgöra för oskyddade trafikanter.

Exempel på dessa faror är där gående och cyklister är hänvisade till 
gångtunnlar eller broar för att korsa en trafikerad gata. När det är 
långt mellan tunnlar eller broar så innebär det ofta att gående i 
stället går på gatan där bilar kör och det ofta saknas något utrymme 
förutom själva körbanan att gå i. Vidare saknas ofta 
övergångsställen i anslutning till busshållplatser, varför gående 
väljer att gå långa sträckor i kanten längs gator där det saknas 
trottoarer.
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§ 18
Alkoholservering för Fazer Food & Co Kista 
RK 2019/537

Beslut 
Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan från Fazer Food Services AB 
om serveringstillstånd för spritdrycker, vin, starköl och andra jästa 
alkoholdrycker i enlighet med vad som redovisas i ärendet.

Sammanfattning av ärendet 
Fazer Food Services AB ansöker om tillstånd för stadigvarande 
alkoholservering för allmänheten i restaurang "Fazer Food & Co 
Kista" dagligen, kl. 12:00-01:00.

Ärendets beredning
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2019-10-28.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
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§ 19
Alkoholservering för Eatery Kista Gate 
Svar på remiss från Socialförvaltningens tillståndsenhet
RK 2019/590

Beslut 
Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan från Eatery Sverige AB om 
serveringstillstånd för spritdrycker, vin, starköl och andra jästa 
alkoholdrycker i enlighet med vad som redovisas i ärendet.

Sammanfattning av ärendet 
Eatery Sverige AB ansöker om tillstånd för stadigvarande 
alkoholservering för allmänheten i restaurang ” Eatery Kista Gate” 
dagligen, kl. 12:00-01:00.

Ärendets beredning
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2019-10-28.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
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§ 20
Anmälan till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) av ej 
verkställda beslut enligt SoL och LSS – kvartal tre 2019 
RK 2019/520

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Kommunerna har enligt socialtjänstlagen (SoL) och lag om stöd och 
service till vissa funktionshindrade (LSS) skyldighet att till 
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) kvartalsvis rapportera 
gynnande beslut som inte verkställts inom tre månader från 
beslutsdatum. Skyldigheten gäller även att rapportera avbrott i 
verkställigheten och återanmäla tidigare anmälda ärenden fram till 
dess att besluten är verkställda. Detta ärende avser rapportering för 
kvartal tre, 2019.

Ärendets beredning
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2019-10-23.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
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§ 21
Förvaltningens arbete med miljöfrågor 
RK 2019/565

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger redovisningen till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Ärendet utgör en redogörelse över hur Rinkeby-Kista 
stadsdelsförvaltning arbetar med genomförande och uppföljning av 
stadens övergripande miljömål. Stadens miljöprogram 2016-2019 är 
integrerat i stadens överordnade system för ledning och uppföljning 
av all verksamhet och ekonomi, ILS. Integreringen innebär att 
genomförande och uppföljning av miljöprogrammets delmål sker i 
stadsdelsnämndens verksamhetsplan.

För att förvaltningens och nämndens arbete med miljöfrågor ska 
vara tydligt och transparent bör planering, genomförande och 
uppföljning av samtliga aktiviteter kopplade till miljöprogrammet 
även fortsättningsvis ske i ILS. Förvaltningen föreslår att 
stadsdelsnämnden beslutar om att ta fram en miljöhandlingsplan 
först när det nya miljöprogrammet 2020-2023 har antagits av 
kommunfullmäktige.

Ärendets beredning
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2019-10-10.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
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§ 22
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter 

Beslut 
1. Skrivelse 1: "Rädda bina" från Niklas Thorén m.fl. (V) 

överlämnas till förvaltningen för beredning.
2. Skrivesle 2: "De generella effektiviseringarna inom 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd" från Niklas Thorén m.fl. 
(V) överlämnas till förvaltningen för beredning.

Inkomna skrivelser
Skrivelse 1 - "Rädda bina" från Niklas Thorén m.fl. (V)

Skrivesle 2 - "De generella effektiviseringarna inom Rinkeby-Kista 
stadsdelsnämnd" från Niklas Thorén m.fl. (V)
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§ 23
Postlista 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Anmälan av postlista från och med 10  oktober till och med 4 
november 2019.
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§ 24
Uppdragslista 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Stadsdelsnämndens uppdragslista till förvaltningen från den 28 
oktober 2019.
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§ 25
Konferenser och utbildningar 
Förvaltningen rapporterade att inga inkomna inbjudningar fanns att 
anmäla.
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§ 26
Protokoll från pensionärsrådets och 
funktionshinderrådets sammanträde 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Anmälan av protokoll från pensionärsrådets och 
funktionshinderrådets sammanträde den 16 oktober 2019.
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§ 27
Anmälan av delegationsbeslut 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 

Ärendet
Följande delegationsbeslut anmäldes.
Datum Ärende Beslut Delegat

2019-11-05 Avstängning  Stadsdelsdirektör

2019-11-08 Begäran om att ta del 
av allmänna 
handlingar
Dnr: RK 2019/585

Avslag Avdelningschef
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§ 28
Inkomna rapporter, protokollsutdrag m.m 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Skrivelser och rapporter med mera som är inkomna eller upprättade 
inom stadsdelsförvaltningen.
 

 Beslut från kommunfullmäktige – Boendeplan 2020 med 
utblick mot 2040 – boendeformer för äldre
2019-10-23
Handlingsnummer: RK 193660
 

 Beslut från socialnämnden – Stärkt tidigt stöd i samverkan – 
ytterstaden 2017-2019, delrapport september 2019
2019-10-22
Handlingsnummer: RK 193655
 

 Rapport från socialnämnden – Rapport om skolsociala team 
hösten 2019
2019-10-22
Handlingsnummer: 193651
 

 Beslut från kommunfullmäktige – Trygghetsinvesteringar - 
Förslag till beviljade trygghetsinsatser, tertial 2 år 2019
2019-10-23
Dnr: RK 2019/452
 

 Beslut från kommunfullmäktige - Reviderade föreskrifter för 
avfallshantering för Stockholms kommun
2019-11-04
Handlingsnummer: RK 193750
 

 Förvaltningsgrupp, protokoll 2019-11-14
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